



تعليمات هامة للطلبة فيما يخص سير الامتحانات

الطلبة الأفاضل، من أجل السير الحسن للامتحانات، يرجى الالتزام بما يلي:

- (1) إحضار بطاقة الطالب إجباري، أو شهادة التسجيل مرفقة ببطاقة التعريف الوطنية.
- (2) وجوب امضاء الطالب على ورقة الحضور.
- (3) احترام الطالب جميع التوجيهات الصادرة عن الأساتذة المراقبين.
- (4) لا يمكن للطالب المتأخر بثلاثين (30) دقيقة بعد توزيع مواضيع الامتحان، باجتياز الامتحان، ولا يسمح له بمعادرة قاعة الامتحان خلال الثلاثين (30) دقيقة المallowة لتوزيع مواضيع الامتحان.
- (5) لا يسمح للطالب بالعودة من جديد إلى قاعة الامتحان بعد تسليمها ورقة الإجابة.
- (6) يجب على الطالب تسليم ورقة الإجابة إلى الأساتذة المراقبين ولو لم تتضمن أي إجابة عن أسئلة الامتحان.
- (7) في حالة الغش يحال الطالب على المجلس التأديبي للقسم التابع له.
- (8) يجب إرسال مبرر الغياب عن الامتحان رقميا عبر العنوان الإلكتروني المؤسسي لرئيس القسم خلال 72 ساعة المallowة لتاريخ الامتحان كحد أقصى. يعد تاريخ الإرسال دليلاً تبليغاً.
- (9) يمكن قبول التبريرات التالية: حالة وفاة في الأصول أو الفروع، زواج المعني(ة)، عطلة الأمومة أو الأبوة للمعنى(ة)، التكليف أو الاستدعاء الرسمي، حالة استشفافية أو مرضية خاصة بالمعنى(ة) مثبتة بشهادة مرضية ممنوحة أو مصادق عليها من طرف طبيب المؤسسة الجامعية أو المؤسسة الاستشفافية المتعاقدة معها.
- (10) يُمنع منعاً باتاً استعمال الهاتف النقال وأي وسيلة اتصال أخرى من الطالب، طيلة مدة الامتحان.
- (11) كل طالب ملزم بإحضار أدواته الخاصة: (أقلام الكتابة، المسطرة، الممحاة، الآلة الحاسبة، ... الخ).

في الأخير، نتمنى لكم النجاح والتوفيق.



Important examination instructions for students

Dear esteemed students, for the proper conduct of examinations, please comply with the following regulations:

- (1) Presentation of the student identification card is compulsory, or alternatively a certificate of enrollment accompanied by the national identity card.
- (2) Students must sign the attendance sheet.
- (3) Students shall respect all instructions issued by the invigilating lecturers.
- (4) Students arriving more than thirty (30) minutes after the distribution of examination papers shall not be permitted to sit the exam, nor shall they be allowed to leave the examination hall during the first thirty (30) minutes following the distribution of papers.
- (5) Students who have submitted their answer scripts shall not be permitted to re-enter the examination hall.
- (6) Students must submit their answer scripts to the invigilators, even if they contain no responses to the examination questions.
- (7) In cases of cheating, the student shall be referred to the disciplinary committee of their respective department.
- (8) Justifications for absence must be submitted electronically via the institutional email address of the department head within seventy-two (72) hours following the examination date at the latest; the date of submission serves as proof of notification.
- (9) Acceptable justifications include: death among immediate or extended family, marriage of the concerned student, maternity or paternity leave for the student, hospitalization or illness specific to the student substantiated by a medical certificate issued or endorsed by the university's physician or a contracted healthcare institution, or official assignment/summons.
- (10) Use of mobile phones or any other communication devices by students is strictly prohibited throughout the duration of the examination.
- (11) Each student is required to bring their own materials: writing pens, ruler, eraser, calculator, etc.

Finally, we wish you every success and good luck in your examinations.